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Zápisnica zo zasadania Snemu SAV, ktoré sa konalo dňa 3. apríla 2025 od 9:30 hod.  

v aule SAV v priestoroch Jedálne a spoločenského centra v areáli SAV na Patrónke v Bratislave 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Neprítomní ospravedlnení: A. Doktorová, B. Hodásová 

Prizvaní: vedúci Úradu SAV, vedúca sekretariátu Predsedu SAV, vedúca Referátu pre komunikáciu a 

médiá Ú SAV, novozvolení členovia a členky Snemu SAV a P SAV vo funkčnom období 2025 – 2029  

Program:  

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia  
3. Voľba pracovných komisií (mandátovej, volebnej a návrhovej), zapisovateľa a overovateľa  
4. Kontrola plnenia uznesení Snemu SAV a kontrola správnosti zápisnice  
5. Diskusia členov snemu s kandidátmi na členov P SAV vo funkčnom období 2025 – 2029  
6. Doplňovacie voľby kandidátov na členov P SAV a vyhlásenie výsledkov  
7. Informácia o aktuálnej situácii v SAV  
8. Odpočet plnenia Programového vyhlásenia P SAV v končiacom funkčnom období  
9. Správa o činnosti Snemu v poslednej tretine funkčného obdobia  
10. Rôzne  
11. Ukončenie činnosti Snemu SAV vo funkčnom období 2021 – 2025  
12. Záver  

 
K bodu 1 
Zasadanie otvoril predseda snemu Ľ. Kľučár o 9:30 hod., privítal prítomných členov snemu a hostí, 

predstavil dvoch nových členov snemu P. Šurdu a E. Dvorožňákovú. Zároveň privítal novozvolených 

členov snemu v nasledujúcom funkčnom období 2025 – 2029, ktorí boli na zasadnutie prizvaní ako 

hostia. Informoval,  že verejnosť zasadnutia je zabezpečená on-line prenosom. Zároveň upozornil, že 

zasadnutie je nahrávané pre potreby kontroly správnosti zápisnice a následne bude vyhotovený 

záznam zmazaný. 

 

K bodu 2 

K návrhu programu neboli pripomienky a prítomní členovia snemu s ním hlasovaním vyjadrili 

jednomyseľný súhlas.  

 

K bodu 3 

Za zapisovateľov snem schválil R. Passiu a M. Kadúca, za overovateľku A. Kalistovú. 

Pracovné komisie boli zvolené v nasledujúcom zložení: 

Mandátová komisia: M. Kadúc (predseda), J. Gálik, V. Hvozdíková 

Návrhová komisia: J. Gálik (predseda), K. Gmucová, A. Kalistová 

Volebná komisia: R. Passia (predseda), K. Nemoga, Ľ. Kľučár  

Volebná subkomisia pre I. komoru: K. Nemoga (predseda), K. Fröhlich, M. Tyšler 

Volebná subkomisia pre II. komoru: Ľ. Kľučár (predseda), Š. Faix, I. Lacík 

Volebná subkomisia pre III. komoru: R. Passia (predseda), L. Benediková, M. Zavacká  

 

K bodu 4 

Ľ. Kľučár konštatoval, že snem aktuálne neeviduje žiadne nesplnené uznesenia. V súvislosti 

s očakávaným začiatkom rekonštrukčných prác v areáli SAV na Patrónke (v súlade s novým 

urbanistickým plánom) pripomenul R. Passia Uznesenie č. 2 prijaté na riadnom zasadnutí Snemu SAV 
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25. júna 2018. V tomto uznesení snem odporúča P SAV riešiť investičné akcie (výstavbu 

a rekonštrukcie budov) s nákladom nad 1 milión eur zásadne formou architektonickej súťaže. 

Aktuálna príprava rekonštrukcie areálu a plánovaných dostavieb je podľa R. Passiu zatiaľ v súlade 

s týmto stále platným uznesením, definitívny urbanistický plán areálu SAV na Patrónke by mal byť 

predložený na schválenie snemu (už v budúcom funkčnom období).  

Ľ. Kľučár uviedol, že zatiaľ nie je k dispozícii zápisnica z volebného zasadnutia snemu zo dňa 

18. februára 2025. Po jej zverejnení bude predložená na kontrolu v príslušnom bode programu 

ďalšieho zasadnutia snemu. Snem potom Uznesením č. 1 zobral na vedomie kontrolu plnenia 

uznesení. 

 
K bodu 5 
Zasadnutie pokračovalo predstavením kandidátov na členov P SAV podľa vopred určeného 
harmonogramu. Z diskusie s kandidátmi vyberáme: 
 
Ing. Miroslav Blaženec, PhD., pôsobí v Ústave ekológie lesa SAV, v. v. i., vo Zvolene a v rámci svojej 

viac než 25-ročnej vedeckej kariéry sa venuje ekológii lesných ekosystémov a dopadom klimatických 

zmien. Dlhodobo sa zapája do projektov národného aj medzinárodného významu a má skúsenosti s 

ich vedením aj riadením vedeckého kolektívu. V súčasnosti je zástupcom riaditeľky ústavu a aktívne 

prispieva k internacionalizácii a rozvoju výskumnej infraštruktúry. 

Za hlavné priority svojej kandidatúry označil dve oblasti: odborné pokrytie vplyvov klimatickej zmeny 

na lesy a zefektívnenie projektovej podpory v rámci SAV. Upozornil, že mnohé pracoviská narážajú na 

nedostatočnú administratívnu kapacitu pri príprave projektov, čo znižuje ich úspešnosť. Navrhol sa 

inšpirovať modelmi zo zahraničia, kde existuje sieť profesionálnych projektových manažérov, ktorí 

vedcom pomáhajú pri tvorbe a realizácii projektov. 

Zdôraznil tiež potrebu transparentnej komunikácie, spolupráce medzi ústavmi a posilnenia 

interdisciplinárnych iniciatív naprieč oddeleniami, čím by sa zlepšilo využitie existujúcich kapacít a 

zvýšila šanca na získanie väčších projektov. 

V diskusii viacerí členovia podporili dôraz na projektovú podporu ako dôležitý nástroj rozvoja SAV. 

Otvorila sa otázka, z akej pozície by kandidát tieto návrhy presadzoval – ten uviedol, že má praktické 

skúsenosti a je pripravený ich ponúknuť v prospech celku. 

Diskusia sa ďalej venovala byrokracii a potrebe odľahčiť vedeckých pracovníkov od administratívy. 

Zaznel návrh vytvoriť pri Predsedníctve SAV menší tím, ktorý by poskytoval metodickú a technickú 

podporu pri príprave projektov. Kandidát túto myšlienku podporil s tým, že podobný model funguje 

úspešne v škandinávskych krajinách, kde sú projektoví manažéri financovaní priamo z projektových 

zdrojov. 

Podľa kandidáta je systémová podpora projektovej činnosti realizovateľná aj v podmienkach SAV a 

predstavuje kľúčový krok k zvýšeniu konkurencieschopnosti a odbremeneniu vedeckých tímov. 

 

Prof. RNDr. Ľubica Lacinová, DrSc., otvorila svoje vystúpenie komentárom k oblasti doktorandského 

štúdia v SAV a súčasnej štruktúre riadenia 2. oddelenia vied. Deklarovala, že jej prioritou po 

prípadnom zvolení je pokračovať v agende doktorandského štúdia, ktorú v P SAV systematicky 

rozvíjala v predchádzajúcom období. 
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V stručnosti predstavila stabilizované programy, ktorým sa venovala v aktuálnom P SAV: tréningy v 

oblasti etiky a integrity, komunikačných a prezentačných zručností, grantového písania, 

celoakademický seminár, semináre o predátorských vydavateľstvách, otvorenej vede a program 

Doktogrant. Zároveň upozornila na nové rozbiehajúce sa iniciatívy, ako sú zoznamovacie semináre, 

semináre o kariére mimo akademického prostredia a kurz slovenského jazyka pre zahraničných 

študentov. V budúcnosti by chcela rozšíriť ponuku o programy zamerané na správu a záverečné 

správy projektov, filozofiu a metodológiu vedy, ako aj etické využitie umelej inteligencie vo vedeckej 

praxi. 

Ďalšou oblasťou záujmu je optimalizácia vzťahov medzi doktorandmi a ich školiteľmi, vrátane 

zavedenia školení pre školiteľov a garantov. Navrhuje tiež vytvorenie vnútornej súťažnej schémy na 

financovanie dvoj- až trojmesačných študijných pobytov v zahraničí a vybudovanie „alumni klubu“ 

pre bývalých doktorandov. 

V agende má tiež programy pre postdoktorandov, ako je podporný fond Štefana Schwarza a 

PostdokGrant, ktorých cieľom je pripraviť mladých vedcov na samostatnú vedeckú kariéru. Zdôraznila 

potrebu tréningov mäkkých zručností pre schwarzistov, ktorí sa majú postupne osamostatňovať ako 

lídri výskumných tímov. 

V diskusii sa otvorila téma rozdelenia agendy doktorandského štúdia vzhľadom na záujem inej, už 

zvolenej členky predsedníctva. Kandidátka navrhla rozdelenie na doktorandskú a postdoktorandskú 

agendu a v rámci doktorandskej na grantové a ostatné aktivity. Zazneli aj výzvy zamerať sa na 

podporu zahraničných doktorandov. Tu Ľ. Lacinová informovala o Euraxess pointe a potrebe 

personálne ho posilniť. Poukázala na fakt, že až tretina všetkých doktorandov SAV pochádza z tretích 

krajín. 

Ďalším bodom diskusie bolo posilnenie starostlivosti o medziľudské vzťahy medzi doktorandmi a 

školiteľmi. Kandidátka navrhla zavedenie školení od profesionálnych agentúr a zdôraznila potrebu 

dlhodobého monitoringu ich dopadov. Uviedla, že osobne organizovala stretnutia s doktorandmi v 

Bratislave a Košiciach a v budúcnosti by sa chcela zamerať na pravidelné stretnutia v rámci menších 

vedných skupín. 

Kandidátka zdôraznila, že 2. OV potrebuje mať svojho zástupcu v Bratislave (keďže podpredsedníčka 

SAV pre 2. OV bude pravdepodobne z Košíc) kvôli každodennej operatíve a dala k dispozícii svoju 

skúsenosť z predchádzajúcich funkčných období. Na záver jej boli adresované otázky o kvalite 

zahraničných doktorandov. Kandidátka upozornila, že existujú bezpečnostné mechanizmy a 

predbežné overovania, ktoré zastrešuje člen P SAV T. Hromádka v spolupráci s relevantnými 

inštitúciami. Problém kvality doktorandov však podľa nej musia primárne riešiť jednotlivé ústavy a 

školitelia, pričom upozornila na možnosť ukončiť štúdium v prípade nevyhovujúcich výkonov počas 

prvých troch semestrov. 

 

Ing. Martin Nosko, PhD., sa vo svojej prezentácii sústredil na dlhodobú víziu modernej a aktívnej 

Slovenskej akadémie vied, ktorá by mala reflektovať globálne výzvy a meniace sa potreby 

spoločnosti. Jeho hlavnou motiváciou je pomôcť SAV stať sa lídrom v tvorbe vednej politiky a aktívne 

vstupovať do dialógu o smerovaní výskumu na Slovensku aj v medzinárodnom kontexte. 

Jedným z hlavných pilierov jeho vízie je zintenzívnenie projektovej podpory ústavom SAV 

predovšetkým v oblasti medzinárodných grantov, ako je program EÚ Horizont. Má osobnú skúsenosť 

s vedením medzinárodných projektov, čo ho vedie k presvedčeniu, že lepšie metodické a 

administratívne zázemie by mohlo pomôcť ďalším pracoviskám byť v tejto oblasti úspešnejšie. 
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Veľký dôraz kladie na podporu medziodborovej spolupráce a efektívne prepájanie vedcov z rôznych 

oddelení, ktoré podľa neho v SAV stále nie je dostatočne rozvinuté. Verí, že budúcnosť vedy je v 

prepájaní rôznych disciplín a vytváraní spoločných platforiem, ktoré podnietia nové nápady a 

inovatívne výstupy. 

Okrem výskumných a organizačných tém sa venoval aj otázke systematickej práce s mládežou. 

Navrhuje vytvoriť aktívne formy spolupráce so strednými školami a študentmi, ktorí majú potenciál 

rozvíjať vedeckú kariéru. Vníma potrebu inšpirovať a viesť mladých ľudí k vede prostredníctvom 

priamych kontaktov a motivačných aktivít. 

Súčasťou jeho vízie je aj dôraz na budovanie značky SAV mimo striktne vedeckej oblasti. Predstavil 

nápady ako vytvoriť komunitné aktivity, ktoré by prepájali vedcov a zamestnancov aj v neformálnom 

prostredí, napríklad prostredníctvom športových podujatí, čo podľa neho môže posilniť pocit 

spolupatričnosti a pozitívne ovplyvniť kultúru inštitúcie. 

Po prezentácii nasledovala diskusia, ktorá sa zamerala najmä na otázky spojené s realizovateľnosťou 

jeho návrhov a konkrétnymi krokmi, ktoré by ako člen Predsedníctva SAV plánoval podniknúť. Viacerí 

diskutujúci ocenili dôraz kandidáta na podporu medziodborovej spolupráce a projektovej činnosti, no 

zároveň sa zaujímali o to, akým spôsobom by chcel zabezpečiť dostatočnú personálnu a odbornú 

kapacitu na rozšírenie projektovej podpory v rámci SAV. M. Nosko by chcel lepšie využiť existujúce 

kapacity a zdôraznil aj potrebu investovať do vzdelávania administratívnych pracovníkov. 

Objavili sa aj otázky týkajúce sa spolupráce s mladými výskumníkmi a motivácie študentov. 

Diskutujúci sa zaujímali, aké konkrétne aktivity by mohli SAV a jej ústavy podniknúť, aby zaujali 

stredoškolákov a podnietili ich záujem o vedu. Kandidát spomenul modely z iných krajín, kde sa 

osvedčili napríklad letné vedecké tábory alebo stáže na výskumných pracoviskách a navrhol, aby SAV 

tieto formáty postupne implementovala a systematicky podporovala. 

V diskusii zaznela výhrada, či nie je vytváranie komunitných aktivít, ako sú športové podujatia či 

spoločenské stretnutia, príliš okrajové vzhľadom na hlavné poslanie SAV. Podľa kandidáta však 

vnútorná kultúra a atmosféra na pracovisku majú priamy vplyv na výkonnosť a spokojnosť 

zamestnancov. Zdôraznil, že takéto aktivity nemajú byť náhradou za odborné úlohy, ale skôr ich 

prirodzeným doplnkom. 

 

Ing. Yvetta Velísková, PhD., na úvod uviedla, že aj keď je dlhoročnou členkou snemu, považuje za 

dôležité v krátkosti sa predstaviť. Je absolventkou Stavebnej fakulty STU v Bratislave, odboru vodné 

hospodárstvo a vodné stavby. Po štúdiu pôsobila v Ústave hydrológie SAV, kde prešla rôznymi 

pozíciami až po funkciu riaditeľky. Okrem toho aktívne pôsobí v komisiách Slovenskej akadémie vied, 

vedeckých radách a expertných skupinách na národnej i medzinárodnej úrovni, vrátane expertnej 

skupiny pri Európskej komisii pre misiu pre zdravé vody. 

V príhovore vyzdvihla svoj cieľ prispieť k viditeľnej a silnej Slovenskej akadémii vied, ktorá bude 

v spoločnosti ešte viac uznávaná. Ako oblasť, ktorej by sa rada venovala, označila životné prostredie a 

environmentálne výzvy, vrátane dôsledkov klimatickej zmeny. Navrhla vytvorenie platformy typu 

„SlovakGlobe“, ktorá by mohla prepájať jednotlivé ústavy a oddelenia v rámci SAV. Dôležitú úlohu by 

podľa nej zohrávalo projektové centrum, ktoré by poskytovalo podporu pri príprave a realizácii 

národných a nadnárodných projektov, vrátane komunikácie s agentúrami a administrácie projektov. 

Považuje tiež za potrebné posilniť právnu podporu riaditeľom ústavov, najmä v súvislosti s 

legislatívnymi zmenami. 
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Vyjadrila pripravenosť spolupracovať aj v oblastiach ako ľudské zdroje, medzinárodná spolupráca či 

popularizácia vedy. Za svoju osobnú prioritu označila úpravu areálu SAV, ktorý by sa mohol stať 

ukážkovým priestorom pre aplikáciu adaptačných opatrení na zmenu klímy – napríklad využitím 

vodozádržných opatrení, zelených striech či obnoviteľných zdrojov energie. Areál by mohol zároveň 

slúžiť ako priestor pre terénny výskum i prezentáciu verejnosti. 

V diskusii odpovedala na otázky týkajúce sa konkrétnych opatrení v areáli SAV – spomenula zelené 

strechy, fotovoltiku či dažďové nádrže ako ekonomicky aj ekologicky výhodné riešenia. Vyjadrila 

ochotu komunikovať s verejnosťou aj pri kontroverznejších témach, ako sú napríklad mokrade. Na 

otázku týkajúcu sa spolupráce s priemyslom uviedla, že v minulosti sa jej ústav zúčastnil prípravy 

projektu na obnovu vážskej kaskády, ktorý síce nebol úspešný, ale ukázal potenciál spolupráce medzi 

viacerými ústavmi a partnermi. 

Čo sa týka komunikácie s verejnosťou, uznala, že hoci sa situácia zlepšuje, stále je čo zlepšovať – SAV 

by mala zrozumiteľnejšie vysvetľovať svoje postoje a výsledky výskumu aj pri zložitých spoločenských 

témach ako klimatická zmena či pandémie. Zdôraznila, že komunikácia – interná i externá – je 

kľúčová naprieč všetkými oblasťami, ktorým sa predsedníctvo venuje. 

 

K bodu 6 

Predseda snemu Ľ. Kľučár odovzdal v tomto bode programu vedenie zasadnutia predsedovi volebnej 

komisie R. Passiovi, ktorý uviedol doplňovacie voľby kandidátov na členov P SAV v novom funkčnom 

období 2025 až 2029. Voľby sa týkajú jedného voľného miesta pre kandidáta z 1. OV a jedného 

voľného miesta pre kandidáta z 2. OV. R. Passia stručne zrekapituloval príslušné pasáže Volebného 

poriadku Snemu SAV a oznámil členom snemu konkrétny postup pri označovaní volebných lístkov. 

Potom prebrali organizáciu volieb v rámci jednotlivých komôr snemu predsedovia príslušných 

volebných subkomisií R. Passia, K. Nemoga a Ľ. Kľučár. Po ukončení tajného hlasovania po komorách 

a sčítaní hlasov oznámil predseda volebnej komisie R. Passia výsledky doplňovacích volieb. Z dvoch 

voľných miest bolo voľbou obsadené len jedno, a to kandidátom z 1. OV. Následne Snem SAV 

uznesením schválil výsledky prvého kola doplňujúcich volieb kandidátov na členov Predsedníctva SAV 

vo funkčnom období 2025 – 2029 (Uznesenie č. 2). Plénum snemu uznesením konštatovalo, že za 

člena P SAV vo funkčnom období 2025 – 2029 zvolilo Ing. Martina Noska, PhD. (1. OV) (Uznesenie 

č. 3). Vzápätí sa hlasovaním rozhodlo o uskutočnení druhého kola doplňovacích volieb v zmysle 

Volebného poriadku Snemu SAV, čl. III, ods. 13. (Uznesenie č. 4).  

Následne podľa rovnakých pravidiel ako v prvom kole doplňovacích volieb prebehlo druhé kolo. Po 

sčítaní hlasov konštatoval predseda volebnej komisie, že sa podarilo zvoliť aj posledného člena P SAV 

vo funkčnom období 2025 až 2029 a Snem SAV výsledky druhého kola doplňujúcich volieb schválil 

(Uznesenie č. 5). Snem SAV zvolil v druhom kole doplňujúcich volieb za kandidáta na člena 

Predsedníctva SAV vo funkčnom období 2025 – 2029 Ing. Miroslava Blaženca, PhD. (2. OV) (Uznesenie 

č. 6).  

 

K bodu 7 

Predseda SAV P. Šajgalík v úvode tohto bodu programu, venovaného informácii o aktuálnej situácii 

v SAV, poďakoval členom snemu za zodpovedný prístup a zablahoželal k skompletizovaniu 

predsedníctva v novom funkčnom období. 
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Informoval o zložitej ekonomickej situácii ovplyvnenej výdavkovými limitmi vlády. Tie znemožňujú 

použitie finančných prostriedkov, ktoré má SAV na účtoch, čo výrazne komplikuje realizáciu 

rozvojových projektov. 

Ďalším problémom sú prostriedky z APVV, ktoré boli na účty ústavov pripísané predčasne a nie je ich 

možné použiť v súlade s aktuálne platnou legislatívou. Riešením má byť, že APVV poskytne nové 

prostriedky na aktuálny rok a pôvodné budú vrátené. Zatiaľ však chýba metodika, ako tento krok 

realizovať. 

Rozpočet SAV na rok 2025 musel byť vypracovaný v nižšej výške, ako bolo plánované, keďže 

Ministerstvo financií SR neuznalo navýšenie limitov. Navýšenia boli uvedené len v komentároch k 

rozpočtu, čo nevytvára istotu ich schválenia. 

Pozitívnou správou je zabezpečenie prostriedkov na rekonštrukciu areálu SAV na bratislavskej 

Patrónke. V prvej etape sa investície dotknú budovy auly a jedálne. Ukončenie tejto etapy prác sa 

predpokladá do konca roka 2025. 

Na záver predseda konštatoval, že výdavkové limity ostávajú najzásadnejším problémom, ktorý 

výrazne obmedzuje činnosť akadémie. 

Snem SAV potom hlasovaním zobral na vedomie informáciu o aktuálnej situácii v SAV prednesenú 

predsedom SAV P. Šajgalíkom (Uznesenie č. 7). 

 

K bodu 8 

V ďalšom bode zasadnutia sa P SAV P. Šajgalík venoval odpočtu plnenia Programového vyhlásenia 

P SAV v končiacom funkčnom období 2021 až 2025. Zdôraznil, že jeho prezentácia zahŕňa kolektívne 

úsilie všetkých členov predsedníctva. Zároveň vyzval nové predsedníctvo, aby si definovalo vlastnú 

víziu a stratégiu ďalšieho smerovania akadémie. Víziou doterajšieho vedenia bolo vybudovanie 

excelentnej výskumnej inštitúcie v stredoeurópskom priestore, čo sa odrazilo v štyroch strategických 

pilieroch: legislatíva, financovanie, infraštruktúra a ľudské zdroje. 

Medzi kľúčové úspechy patrí prijatie zákona o verejných výskumných inštitúciách (v platnosti od 

1. januára 2022). Dôležitou súčasťou rozvoja SAV bola aj medzinárodná akreditácia ústavov – prvá 

prebehla v roku 2015 a druhá v roku 2020, pričom v oboch prípadoch boli najlepšie hodnotené ústavy 

dodatočne finančne podporené. 

Na posilnenie riadenia boli organizované školenia pre riaditeľov a pokračovala obnova infraštruktúry 

– vrátane architektonickej súťaže a revitalizácie areálu na Patrónke, ktorý získal štátnu podporu vo 

výške 10 miliónov EUR. Podporený bol aj excelentný výskum cez interné výzvy ako SASPRO a IMPULZ, 

ktoré prilákali slovenských aj zahraničných vedcov, a prostredníctvom spolupráce s firmou ESET. 

V oblasti financovania predseda predstavil dva hlavné mechanizmy: výkonové financovanie, ktoré 

reflektuje predchádzajúce výsledky (v roku 2025 12 mil. EUR) a výkonnostné financovanie na základe 

zmlúv s vládou (48 mil. EUR rozdelených v rokoch 2024 – 2026). SAV má právomoc tieto zmluvy 

vyhodnocovať a prerozdeľovať zdroje podľa naplnenia cieľov. 

Rozpočet akadémie sa od roku 2015 (58 mil. EUR) postupne zvýšil na takmer 139 mil. EUR v roku 

2023, čo je výsledok stabilizačných dohôd a podpory výkonnosti vládou SR. Predseda zdôraznil, že 

SAV musí investovať nielen do minulosti (za dosiahnuté výsledky), ale aj do budúcnosti. 
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Významnou oblasťou ostáva popularizácia vedy – prostredníctvom podcastov, verejných diskusií a 

sociálnych sietí. Prieskumy verejnej mienky opakovane ukazujú, že SAV je jednou z 

najdôveryhodnejších inštitúcií na Slovensku. 

Predseda Snemu Ľ. Kľučár pozitívne zhodnotil naplnenie väčšiny cieľov z programového vyhlásenia 

Predsedníctva SAV, pričom otvoril dve oblasti: zmluvu so štátom a činnosť Medzinárodného 

poradného zboru SAV. 

Predseda SAV P. Šajgalík uviedol, že zmluvu so štátom sa v pôvodnej forme nepodarilo opätovne 

uzavrieť, najmä pre absenciu aktívneho partnera na strane štátu. Komunikácia s ministerstvom 

školstva je komplikovaná a téma sa zatiaľ nedostáva na rokovací stôl. Prezident SR však prejavil 

záujem túto tému znovu otvoriť. Predseda zdôraznil, že SAV realizuje množstvo činností v prospech 

štátu (napr. seizmická služba, archeológia atď.), ktoré nie sú financované zvlášť, čo by sa mohlo riešiť 

práve zmluvou definujúcou tieto úlohy a ich financovanie. 

V súvislosti s Medzinárodným poradným zborom predseda priznal, že jeho činnosť v poslednom 

období stagnuje, hoci nové zloženie výboru bolo dohodnuté, nedošlo k jeho aktivácii. Nové 

predsedníctvo bude musieť túto tému obnoviť, keďže spätná väzba zo zahraničia je pre SAV veľmi 

prínosná. 

V diskusii sa otvorila otázka možných úprav zákona o verejnej výskumnej inštitúcii. Predseda SAV 

potvrdil existenciu niekoľkých problematických oblastí v zákone, ide napr. odpisovanie majetku, 

likvidáciu prebytočného majetku, riešenie pohľadávok, kritériá pre výber riaditeľov či udeľovanie 

vedeckých hodností. SAV sa rozhodla nepredkladať nový návrh zákona do parlamentu pre riziko 

nepredvídateľných zásahov, namiesto toho boli navrhnuté zmeny ako súčasť pripravovaného zákona 

o vede, výskume a inováciách. 

Na otázku, čo sa nepodarilo a malo by byť prioritou v budúcom období, predseda SAV odpovedal, že 

kľúčové je dosiahnuť dohodu o rozpočte so štátom, ktorá by poskytla stabilitu financovania. Ďalšou 

prioritou je otvorenie výberového konania riaditeľov takým spôsobom, aby bolo možné 

internacionalizovať aj vedenie ústavov. Zároveň je dôležité definovať a zmluvne zabezpečiť úlohy, 

ktoré SAV plní pre štát. 

Snem SAV hlasovaním zobral na vedomie odpočet plnenia programového vyhlásenia Predsedníctva 

SAV v končiacom funkčnom období 2021 – 2025 (Uznesenie č. 8). 

 

K bodu 9 

Predseda Snemu Ľ. Kľučár informoval o činnosti Snemu počas obdobia vedenia 2. komorou. Od 

20. decembra 2023 do 20. apríla 2025 sa uskutočnili štyri zasadnutia Snemu SAV, šestnásť riadnych 

zasadnutí výboru snemu a jedno per rollam hlasovanie výboru snemu, pričom snem v tomto období 

vykonával štandardné právomoci dané zákonom o SAV a Štatútom SAV.  

Na svojom plenárnom zasadnutí v máji 2024 snem v doplňovacích voľbách zvolil prof. MUDr. Daniela 
Pellu, PhD., za externého člena Vedeckej rady SAV vo funkčnom období 2021 – 2025, prerokoval 
Návrh zásad systému výkonnostných zmlúv a vypočul si informáciu o rozpise rozpočtu SAV na rok 
2024 v zmysle snemom schválených zásad. 

V septembri 2024 snem na svojom zasadnutí prerokoval a schválil Dodatok č. 6 k Štatútu SAV, Zásady 
odmeňovania členov P SAV, Zásady návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie na rok 2025, ako aj 
Harmonogram volieb kandidátov na predsedu SAV a členov Predsedníctva SAV vo funkčnom období 
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2025 – 2029. Snem zároveň požiadal P SAV o iniciáciu diskusie k novelizácii Pravidiel odmeňovania 
riaditeľa verejnej výskumnej inštitúcie založenej Slovenskou akadémiou vied. 

Zasadnutie snemu v novembri 2024 sa venovalo voľbe kandidáta na predsedu SAV vo funkčnom 
období 2025 – 2029, ktorá sa po prvýkrát konala samostatne a v predstihu pred voľbami kandidátov 
na členov P SAV. Akademické obce organizácií a skupiny vedúcich vedeckých pracovníkov nominovali 
dvoch kandidátov, F. Simančíka a M. Venharta, z ktorých snem tajnou voľbou zvolil M. Venharta ako 
kandidáta na budúceho predsedu SAV. 
 
Volebné zasadnutie snemu vo februári 2025 bolo venované voľbám kandidátov na členov P SAV. 
Snemu sa v týchto voľbách podarilo obsadiť desať z dvanástich voľných miest členov P SAV, pričom 
ostali dve neobsadené miesta, po jednom za 1. a 2. OV. 
 
Na zasadnutia výboru snemu boli podľa aktuálnej potreby prizývaní členovia Predsedníctva SAV 

a vedúci Úradu SAV, s ktorými výbor konzultoval aktuálne problémy akadémie a predovšetkým 

pripravované materiály predkladané na plenárne zasadnutia snemu a pripomienky k nim. Členky a 

členovia výboru snemu boli z titulu svojej funkcie naďalej členmi komisií a poradných orgánov P SAV. 

Zástupcovia výboru sa v roku 2024 zúčastnili všetkých riadnych zasadnutí P SAV, predseda snemu bol 

prizývaný aj na zasadnutia VR SAV, rovnako sa zúčastnili aj ďalších oficiálnych podujatí SAV. V druhej 

polovici roka pristúpil výbor k organizácii volieb kandidáta na predsedu SAV a následne aj kandidátov 

na členov P SAV vo funkčnom období 2025 – 2029. 

 

Snem SAV zobral na vedomie Správu o činnosti Snemu SAV v poslednej tretine funkčného obdobia 

prednesenú predsedom Snemu SAV Ľ. Kľučárom a prijal Uznesenie č. 9.  

 

K bodu 10 

Ľ. Kľučár otvoril bod Rôzne, v jeho rámci sa do diskusie nikto neprihlásil. 

 

K bodu 11 

Ľ. Kľučár konštatoval, že funkčné obdobie Snemu SAV 2021 až 2025 sa končí. Poďakoval všetkým 

členom a členkám snemu, zdôraznil, že túto zodpovednú prácu vykonávali nad rámec svojich bežných 

pracovných povinností a výrazne prispeli k dôstojnosti Snemu SAV ako najvyššieho samosprávneho 

orgánu akadémie. Za spoluprácu poďakoval aj užšiemu okruhu spolupracovníkov z výboru snemu, 

ako aj P SAV na čele s P. Šajgalíkom, a označil ju za férovú a konštruktívnu. S prítomnými sa rozlúčil aj 

osobne ako predseda snemu a pripomenul, že v novom funkčnom období snemu 2025 až 2029 

preberá vedenie snemu 3. komora. Prvé zasadnutie nového snemu je naplánované na 23. apríla 2025 

a jeho hlavným cieľom bude zvolenie všetkých potrebných orgánov snemu. Na slová Ľ. Kľučára 

reagoval predseda SAV P. Šajgalík, ktorý zdôraznil, že podľa jeho názoru medzi P SAV a snemom 

nastal prechod od konfrontácie k spolupráci. To je podľa neho výrazný posun, ktorý je na prospech 

celej akadémie. Potom odovzdal ďakovné listy členom výboru snemu a podpredsedovia jednotlivých 

komôr odovzdali ďakovné listy za činnosť v sneme členom a členkám príslušných komôr. 
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K bodu 12 

Predseda Snemu SAV Ľ. Kľučár ukončil zasadnutie snemu o 13:15 hod.  

 

V Bratislave, 2. mája 2025 

 

Zapisovatelia: M. Kadúc 

                          R. Passia  

Overila: A. Kalistová                                                        

 

Radoslav Passia 

                                                                                                        predseda Snemu SAV 
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Príloha č. 1 

 

Uznesenia prijaté na zasadnutí Snemu SAV dňa 3. apríla 2025 

 

Uznesenie č. 1 

Snem SAV berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení.  

 

Uznesenie č. 2 

Snem SAV schvaľuje výsledky prvého kola doplňujúcich volieb kandidátov na členov Predsedníctva 

SAV vo funkčnom období 2025 – 2029: 

 

Priezvisko a meno 
Oddelenie 

vied 

Získané percento 

kladných hlasov vo 

vlastnej komore 

Percentuálny podiel 

kladných hlasov z komôr 

delený počtom komôr 

Nosko Martin 1 70,59 % 74,25 % 

Velísková Yvetta 1 17,65 % 10,23 % 

Blaženec Miroslav 2 68,18 % 47,62 % 

Lacinová Ľubica 2 31,82 % 38,31 % 

 

Uznesenie č. 3 

Snem SAV zvolil za kandidáta na člena Predsedníctva SAV vo funkčnom období 2025 – 2029  

Ing. Martina Noska, PhD. (1. OV). 

 

Uznesenie č. 4 

Snem SAV schvaľuje konanie druhého kola doplňovacích volieb v zmysle volebného poriadku snemu, 

čl. III, ods. 13. 

 

Uznesenie č. 5 

Snem SAV schvaľuje výsledky druhého kola doplňujúcich volieb kandidátov na členov Predsedníctva 

SAV vo funkčnom období 2025 – 2029: 

 

Priezvisko a meno 
Oddelenie 

vied 

Získané percento 

kladných hlasov vo 

vlastnej komore 

Percentuálny podiel 

kladných hlasov z komôr 

delený počtom komôr 

Blaženec Miroslav 2 72,73 % 64,23 % 

Lacinová Ľubica 2 27,27 % 22,22 % 

 

Uznesenie č. 6 

Snem SAV zvolil v druhom kole doplňujúcich volieb za kandidáta na člena Predsedníctva SAV vo 

funkčnom období 2025 – 2029 Ing. Miroslava Blaženca, PhD. (2. OV). 
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Uznesenie č. 7 

Snem SAV berie na vedomie informáciu o aktuálnej situácii v SAV prednesenú predsedom 

SAV P. Šajgalíkom. 

 

Uznesenie č. 8 

Snem SAV berie na vedomie odpočet plnenia Programového vyhlásenia Predsedníctva SAV 

v končiacom funkčnom období 2021 – 2025. 

 

Uznesenie č. 9 

Snem SAV berie na vedomie Správu o činnosti Snemu SAV v poslednej tretine funkčného obdobia 

prednesenú predsedom Snemu SAV Ľ. Kľučárom.  

 

 

 

Za návrhovú komisiu správnosť overili: 
J. Gálik, K. Gmucová, A. Kalistová 
 
 Radoslav Passia 
 predseda Snemu SAV 
 


